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Práve dnes si uvedomu-
jeme možno najviac, aká tá 
naša obec Rakovnica je. Keď 
tu žijeme a  každodenne sa 
stretávame neuvedomíme si 
čo tu vlastne je, ako sa obec 
rozvíja, čo sa okolo nás deje, 
lebo to považujeme už za 
prirodzené a  mnohé veci si 
nevážime. Do povedomia 
nám to často dávajú práve 
rodáci a hostia, ktorí po dlh-
šom čase navštívia svoje rodi-
ny a stretnú sa na kultúrnych 
akciách. Práve oni nám pou-
kážu ako a čo sa v našej obci 
zmenilo. Ale tak ako sa mení 
prostredie v  ktorom žijeme, 
tak ako sa menia generácie 
našich občanov, tak sa zme-
nilo aj prostredie samosprávy.

Naša obec sa rozvíja, na-
preduje a  stále hľadá mož-
nosti k  zvýšeniu kvality ži-
vota. Vždy sa budem snažiť 
robiť rozhodnutia, ktoré 
budú mať prínos pre ľudí, aby 
sa im tu dobre žilo, aby mla-
dí ľudia neutekali od svojich 
rodín, ale tiež aby staršie ge-
nerácie mohli dožiť svoj život 
v prostredí, ktoré im vytvára 
pohodu a kľud.

Teší ma, že ľudia spolupra-
cujú so samosprávou, ale aj 
to, že sa nájde skupinka ľudí, 

ktorí sú nám nápomocní 
a  odhodlaní pomôcť. Mys-
lím, že len tvrdou prácou, 
trpezlivosťou a  správnymi 
rozhodnutiami s  poslanca-
mi Obecného zastupiteľstva 
sme vybudovali obraz stabil-
nej a  potenciálnej obci pre 
život.

Slovo starosta je odvodené 
od slova starať sa a tiež pra-
covať čestne. Ja ako starostka 
obce, kde vo funkcii som už 
takmer 5 rokov, si myslím že 
sa nemám začo hanbiť. Bola 
som vychovaná s láskou a ve-
dená k  čestnosti a  zodpo-
vednosti za svoje činy. Vždy 
mi bolo povedané, že každý 
si môže dovoliť len to načo 
má. Vo svojej funkcii sa sna-
žím okrem toho rešpektovať 
aj názory každého človeka, 
byť nápomocná a robiť kroky, 
ktoré nerobia šťastnou mňa, 
ale ktoré budú prínosom pre 
obyvateľov našej obce.

Myslím, že doteraz som 
nielen svoj pracovný, ale aj 
voľný čas venovala obci. Te-
raz sa to však zmení. Tento 
rok je pre mňa iný. Nie sú to 
len oslavy Dňa obce, ale som 
šťastná, že pod srdcom nosím 
ten najväčší dar, ktorý mi ži-
vot mohol priniesť. Musím 

spomaliť v pracovnom živote, 
pretože teraz bude na prvom 
mieste moja rodina, kto-
rej obetujem všetok svoj čas 
a náš malý prírastok, na kto-
rý sa nesmierne tešíme a bu-
deme mu dávať lásku, akú si 
zaslúži. Nikto nemôže po-
vedať, čo bude ďalej a ani sa 
nad tým teraz nezamýšľam, 
pretože ma čaká najkrajšie 
obdobie a  všetko ohľadom 
mojich ďalších pracovných 
krokov ukáže len čas.

Dovoľte mi zaželať nám 
všetkým, aby naša práca, 
spoločné nasadenie priná-

šala stále krajšie a múdrejšie 
úrody. A že aby sme robili len 
kroky, ktoré nás budú samé 
chváliť a  prinášať prospech 
pre ľudí a budovali navzájom 
medzi sebou dobré medzi-
ľudské vzťahy.

Pri tejto príležitosti by som 
chcela z  celého srdca poďa-
kovať všetkým sponzorom, 
bez ich finančný príspevkov 
a vecných darov, by bolo len 
veľmi ťažko možné usporia-

dať túto krásnu akciu, hlavne 
ďakujem PZ Gerlach Ra-
kovnica za divinu a  Baretke 
Rožňava za dodanie pečiva. 
Ďakujem zamestnancom 
Obecného úradu, poslancom 
Obecného zastupiteľstva, 
nášmu Zboru pre občianske 
záležitosti, za vzorné vy-
stupovanie na podujatiach, 
Dobrovoľnému hasičskému 
zboru, mojim skvelým po-
mocníčkam, ktoré ma nikdy 
nenechajú v  „štichu“, veľká 
vďaka patrí našim kuchárom, 
ktorí tu od rána pripravujú 
kotlíkové špeciality a Baníc-
kemu spolku v  Rakovnici. 
Veľká vďaka chlapci z Poľov-
níckeho združenia Gerlach 
Rakovnica, Branko, Paťo, 
Maroš a  ujo Jano, viem, že 
vaše dobroty budú každému 
chutiť.

Ďalej by som chcela veľmi 
pekne poďakovať mojej ro-
dine, že to so mnou vydržali 
a  všetkým dobrým ľuďom, 
ktorí sa na príprave a zabez-
pečení akcie aktívne podie-
ľali.

Na záver by som chcela za-
želať Vám všetkým príjemný 
a krásny slnečný deň v kruhu 
rodiny, priateľov a známych.

Ing. Radoslava Uhrinová
starostka obce

1327  2024

Vážení občania, rodáci, ctení hostia a kamaráti,
som šťastná a  veľmi rada, že ako starostka obce Ra-

kovnica môžem byť dnes ešte prítomná na oslavách Dňa 
obce spojenými s oslavami sv. Márie Magdalény. Keďže 
toto stretnutie nás občanov a rodákov obce je tak povediac 
mojou srdcovou záležitosťou som rada, že môžem prispieť 
k tomuto stretnutie aj svojou účasťou.

Naša obec napreduje
a zvyšuje kvalitu života

P R Í H O V O R  S T A R O S T K Y  O B C E
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Takto nejak to odznelo 
v kázni počas výročnej svätej 
omše pri kostolíku na Mag-
dolne z  úst kňaza saleziána 
Imricha Horvátha. Oslovili 
ma jeho slová, pretože naozaj 
bytostne vnímam, že dobro, 
prajnosť, láska nepozná hra-
nice ani prekážky. Stáva sa 
tvorivou silou. Dáva vznik-
núť nevšedným činom, jedno 
malým či veľkým, no vždy na 
prospech veľkého priestoru 

a  ľudí v  ňom. Päť príkladov 
z mnohých, ktoré som zažila 
počas Dní obce.

Navonok možno skromné 
pásmo slova a  piesní v  po-
daní žien z miestneho ZPO-
Zu. Ich výber v  kontexte 
697-ročnej histórie Rakov-
nice – od dávnej tradície po 
súčasnosť – vnímam ako kle-
not. Takúto originálnu ko-
lekciu inde zaiste nenájdeme.

Prehliadka Domu baníc-

kych tradícií a  na ďalší deň 
komentovaný prechod ban-
ským náučným chodníkom 
Mních vedený Vladimírom 
Kóňom, ktorého už jedno-
ducho voláme náš Vladko. 
Nadšenie tohto mladého 
muža, jeho citlivé nasadenie 
pre znovuzrodenie a  zvidi-
teľnenie klenotov obce a  jej 
okolia vnímam ako niečo 
veľmi nadčasové.

Súlad ľudskej činnos-
ti s  krajinou sme zažívali 
na cestičkách, mostíkoch či 
reťaziach v  skalnom meste 
vrchu Mních rovnako ako 
pri vari 700-ročnom kosto-
líku sv. Márie Magdalény, 

ktorý umne postavili naši 
predkovia a  ďalší súčasníci 
vhodne rekonštruujú.

Kúsok pod kostolíkom na 
lúke deti maľovali na plát-
na položené na drevených 
stojanoch. Toto podujatie 
Gemerského umeleckého 
inštitútu a vedenia obce malo 
v  tom špecifickom priestore 
– vnímam – tiež neobyčajný 
pôvab. Vanul tam pokoj, jem-
nosť i živosť.

Cestou späť do Rakovnice 
sme streli chlapca a dievčat-
ko, ktorí boli v júli na skupi-
novom detskom turistickom 
dni na náučnej trase Mních. 
Teraz tam viedli svojich ro-
dičov... PaedDr. Katarína

Eva Čániová

Kedy vieme aj v malých, skromných podmienkach u nás 
na Gemeri, kde nie sú veľké finančné injekcie štátu či Eu-
rópskej únie, tvoriť a rozvíjať nové aktivity? Vtedy, keď náš 
priestor – obec či región – máme úprimne radi a ostávame 
v  ňom. Tak ako svätá Mária Magdaléna. Bola prvá pri 
hrobe Ježiša a prvá učeníkom oznámila, že hrob je prázd-
ny. Oni prišli pozrieť, videli, že je to tak a odišli. Ona však 
ostala, plakala a dožadovala sa Ježiša, lebo ho mala rada. 
Stala sa apoštolkou apoštolov a šíriteľkou Pravdy vo svete... 

Vieme rozvíjať to, čo máme radi
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Ráno 18 mája 2024 všet-
ko začalo kontrolou terénu 
a nastavenia potrebného ná-
radia podľa pravidiel. Všetky 
DHZO mali určené svoje 
boxy na uloženie techniky 
i náradia

Oficiálne otvorenie za-
čalo spoločným nástupom 
a príhovormi predsedu ÚzO 
DPO SR Rožňava pána Ma-
riána Kapustu, starostky obce 
Rakovnica Ing. Radoslavy 
Uhrínovej a  tajomníka ÚzO 
DPO SR Rožňava PhDr. 
Michala Terraia, MBA, ktorý 
všetkých privítal, povzbudil 
a poprial im úspešné pokusy 
v rámci previerky. Na akcií sa 
zúčastnilo dvanásť DHZO 
a  všetci k  tomu pristupovali 
zodpovedne i  s plným nasa-
dením.

Po registrácii a  pridelení 
štartovných čísle sa pristú-
pilo k  previerkam. Vzhľa-
dom k rozmočenému terénu 
bratia Bradáčovci členovia 
DHZO z Rakovnice uľahčili 
prácu členom družstiev pri 
presúvaní čerpadlá zo sta-
novištia k  vodnému zdroju 
– potoku a späť. Prevážali ich 
pomocou vlastných štvor-
koliek s  prívesom. Družstva 
i organizátori to ocenili lebo 

nástupy boli bezpečné a ply-
nulé. Dovolíme si pripome-
núť, že deň pred stretnutím 
nepretržite a výdatne pršalo.

Útoky išli vo veľmi dobrom 
režime podľa požiadaviek 
a boli úspešne zvládnuté. Po 
krátkej prestávke sa pristúpi-
lo k druhým pokusom, ktoré 
tiež boli úspešne zvládnuté. 
Aj keď terén sa viacej roz-
močil, tak prítomní hasiči 
to zvládli a  útočné vedenie 
bolo perfektne dotiahnuté až 
k terčom. Na tomto stretnu-
tí členovia DHZ ukázali, 
že v  každom počasí dokážu 
zodpovedne i  rýchlo plniť 
svoje poslanie, úlohy. Po po-
sledných pokusoch sa cviče-
nie ukončilo a  pristúpilo sa 
k hodnoteniu.

Pri záverečnom nástupe sa 
prítomným prihovoril aj za-
mestnanec sekretariátu DPO 
SR v Bratislave, člen Snemu 
DPO SR, člen Krajskej orga-
nizácie DPO SR Košice pán 
Ing. Peter Wolf. Pochválil 
spôsob čerpanie vody priamo 
z vodného zdroja aj samotnú 
účasť dobrovoľných hasičov 
a ich odhodlanie prezentovať 
svoju pripravenosť aj na tom-
to spoločnom cvičení. I  na-
priek nepriaznivému počasiu 

a blatistému, šmykľavému te-
rénu to zvládli. Poprial všet-
kým veľa zdaru v  činnosti 
dobrovoľných hasičov, pevné 
zdravie. Predseda ÚzO DPO 
SR Rožňava pán Marián 
Kapusta aj s  veliteľom súťa-
že pánom Filipom Revúc-
kym odovzdali osvedčenia za 
úspešne zvládnutú previerku 
pripravenosti pre rok 2024 
všetkým prítomným velite-
ľom DHZO. Týmto aktom 
bolo cvičenie ukončené.

Vo svojom záverečným 
príhovore sa pani starostka 

Obce Rakovnica Ing. Ra-
doslava Uhrínová všetkým 
prítomným poďakovala za 
účasť a popriala šťastnú ces-
tu domov. Členom DHZO 
Rakovnica poďakovala za vý-
borne pripravené podmienky 
a zvládnutú celú akciu. Všet-
kých zúčastneným pozvala 
k  občerstveniu a  chutnému 
pripravenému guľášu.

Text a foto:
PhDr. Michal Terrai, MBA, 

tajomník ÚzO DPO SR
Rožňava

Územná organizácia Dobrovoľnej požiarnej ochrany SR 
( ÚzO DPO SR) Rožňava zorganizovala Previerky pri-
pravenosti Dobrovoľných hasičských zborov obci (DHZO )
pre rok 2024 okresu Rožňava na teritóriu obce Rakovni-
ca. S  vedením Obce Rakovnica a  DHZO Rakovnica bol 
vybraný mimoriadne výhodný terén s  využitím vodného 
zdroja miestneho potoka. Členovia DHZO Rakovnica pri-
pravili terén, vodný zdroj, organizačné zabezpečenie a spo-
lu s členkami aj občerstvenie a príjemnú obsluhu.

V každom počasí dokážu plniť úlohy

Analýza priebežného plne-
nia rozpočtu bola pravidelne 
predkladaná na rokovanie 
obecnému zastupiteľstvu, na 
základe ktorej obecné zastu-
piteľstvo prijalo rozhodnutie 
v mesiaci jún a september re-
alizovať rozpočtové opatre-
nia, ktoré zabezpečili plynulé 
čerpanie rozpočtu obce. Po 
posledných úpravách činili 
príjmy obce celkom 657.131 
Eur, výdavky sa čerpali vo 
výške 631.707 Eur, čím obec 
vykázala prebytkový hos-
podársky výsledok v  sume 
25.424 Eur. Tento výsledok 
však nie je konečný, nakoľko 
po odrátaní nevyčerpaných 
účelových finančných pro-
striedkov, ktoré sú viazané 
na konkrétny účel a  nie je 

možné ich použiť na iný účel, 
bol upravený výsledok hos-
podárenia prebytok vo výške 
23.409 Eur.

Obec už niekoľko ro-
kov vytvára rezervný fond, 
o použití ktorého rozhoduje 
obecné zastupiteľstvo. K  31.
decembru 2023 bol zostatok 
v  rezervnom fonde 11.638 
Eur. Za rok 2023 obecné 
zastupiteľstvo vyčlenilo pre 
tvorbu rezervného fondu 2 
340 Eur, čo činí 10% z  vý-
sledku hospodárenia. Re-
zervný fond predstavuje 
peňažné prostriedky, ktoré 
slúžia na pokrytie strát ale-
bo prijatie iných ozdravných 
opatrení s  cieľom prekonať 
nepriaznivý priebeh či stav 
hospodárenia.

Súčasťou Záverečného 
účtu obce je aj bilancia aktív 
a  pasív, z  ktorej vyplýva, že 
obec eviduje k  31.12.2023 
celkový majetok vo výške 1 
505 100 Eur, čo je v porov-
naní s  rokom 2022 nárast 
o 140 255 Eur.

Na základe úverovej zmlu-
vy bol v roku 2019 obci po-
skytnutý úver vo výške 30 
000 Eur. V októbri 2021 bol 
k  tejto zmluve uzavretý do-
datok, ktorým sa limit úve-
ru navýšil na 57 000 Eur za 
účelom financovania kapitá-
lových výdavkov. I  napriek 
tomu, že obec má poskytnu-
tý úver, dodržala podmien-
ky zdravého hospodárenia, 
nakoľko celková suma dlhu 
obce neprekročila 60% sku-
točných bežných príjmov 
predchádzajúceho rozpoč-
tového roka a suma ročných 
splátok návratných zdrojov 
financovania neprekročila 
25% skutočných bežných 
príjmov z  predchádzajúceho 
rozpočtového roka.

Obec v  zmysle platného 
VZN o podmienkach posky-
tovania dotácií z  rozpočtu 
obce Rakovnica poskytla ob-
čianskemu združeniu Naša 
Rakovnica pre futbalový 
klub TJ Baník Rakovnica 
dotáciu vo výške 1 800 Eur 
a pre Centrum voľného času 
v Rožňave čiastku 460 Eur.

V  súlade s  platnou legis-
latívou bol vykonaný audit 
individuálnej účtovnej zá-
vierky obce Rakovnica za 
rok 2023. Na základe overe-
nia dodržiavania povinnosti 
podľa požiadaviek zákona 
o  rozpočtových pravidlách 
platných pre územnú samo-
správu zodpovedný audítor 
konštatoval, že obec Rakov-
nica konala v súlade s požia-
davkami zákona o  rozpoč-
tových pravidlách a  účtovná 
závierka poskytuje pravdivý 
a verný obraz finančnej situá-
cie k 31.12.2023.

Ing. Monika Genčiová
Predsedníčka finančnej 

komisie

Máme za sebou uzavretý ďalší rozpočtový rok a  obec 
po zúčtovaní celkových príjmov a  výdavkov zverejnila 
výsledok rozpočtového hospodárenia obce. Rozpočet obce 
na rok 2023 bol schválený obecným zastupiteľstvom dňa 
14.12.2023. Dôsledným monitoringom rozpočtového hos-
podárenia sa obec udržala v plusových číslach. 

Úver neohrozil hospodárenie obce

Počet VOLIČOV zapísaných v zoznamoch voličov 496
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní 155
Počet odovzdaných obálok 154
Počet platných odovzdaných hlasov 151
Volebná účasť v percentách 31,25%
Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú stranu, politické hnutie alebo koalíciu:
18. SMER – sociálna demokracia 51
23. HLAS – sociálna demokracia 27
11. REPUBLIKA 22
21. Progresívne Slovensko 21
3. Demokrati 8
13. SRDCE vlastenci a dôchodcovia – SLOVENSKÁ NÁRODNÁ JEDNOTA 6
20. Sloboda a Solidarita 4
15. ZDRAVÝ ROZUM 4
10. Slovenská národná strana 4
14. Kotlebovci – Ľudová strana Naše Slovensko 2
19. Kresťanskodemokratické hnutie 1
22. SLOVENSKO, ZA ĽUDÍ 1

Miestna volebná komisia v Rakovnici vyhlásila výsledky volieb
vo voľ bách do EP 2024, ktoré sa konali dňa 08.06.2024

 n
a s

tra
ne

: P
hD

r. 
M

ich
al 

Te
rra

i, 
M

BA



RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY6 Číslo 2  August 2024 RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY 7Číslo 2  August 2024

„Takáto akcia sa pripravu-
je rok dopredu. Najprv boli 
rokovania z  DPO Rožňa-
va. Po ich súhlase a  termíne 
konania sa konala obhliadka 
miesta za účastí DPO, hasi-
čov , starostky obce. Po pri-
pomienkach, ktoré súviseli 
s  vodným tokom, polohou 
pre akciu nasledovala samot-
ná príprava,“ povedal veliteľ 
na úvod. Týždeň pred akciou 
sa konala úprava plochy i po-
toka.

„Pred úpravou sa konali 
rokovania prostredníctvom 
starostky obce s Agrospolom 
Honce. Výsledkom bolo vy-
týčenie plochy, mulčovanie. 
Ostatné úkony sme si robili 
sami. Dokosili a vyrovnali te-
rén, odstránili nežiaduce ná-
letové dreviny z útočnej drá-
hy.“ poznamenal pán Bradáč.

Hasičom veľmi pomo-
hol pán Filip Potocký, ktorý 
sponzorsky s použitím bagra 
upravil tok rieky tak, aby 

čerpadla mohli plniť svoju 
úlohu. Hasiči vo svojej práci 
pokračovali a venovali sa prí-
jazdovej ceste, odstraňovali 
skaly, robili vystielku štrkom. 
Elegantne zvládli páskova-
nie rozdelením priestoru na 
koje, parkovanie aut, dráhy 
požiarneho útoku. Nezabud-
li ani na vybavenie občerstve-
nia a prípravy jedla.

Zdalo sa nám, že to bolo 
už všetko. Veliteľ nás vyvie-
dol z  omylu. „ Z  Rožňavy 
sme zabezpečili základ-
ňu pod čerpadlá. Požičali 
sklapné terče zo Slavošoviec. 
Označili smery od Rožňavy 
a  R. Bystrého, rozložili ba-
nery vstupu na miesto ko-

nania.“ Toto všetko, ale aj 
nemenované administratívne 
úkony, telefonáty... nevideli 
hostia ani prítomní občania. 
Môžeme povedať, že nielen 
tato akcia, ale všetky, ktoré sa 
uskutočňovali a  uskutočňu-
jú na pôde obce si vyžadujú 
mnoho práce, sú náročné, 
a preto všetci zainteresovaní 
si zaslúžia nielen poďakova-
nie, ale aj úctu.

RON ďakujú p. Petrovi 
Bradáčovi za spoluprácu pri 
tvorení článku.

Malá poznámka.
V  článku nespomíname 

dávanie priestoru do pôvod-
ného stavu, čo nie je o  nič 
ľahšie. Nepísali sme ani o ne-
priaznivom počasí, čo je ná-
ročnejšie.

Počas piatich dní deti na-
vštívili sokoliarov v  Rimav-
skej Sobote, zámok a  ZOO 
v Bojniciach, Miklušovu väz-
nicu, Letecké múzeum v Ko-
šiciach a plno ďalších aktivít 
ako premietanie rozprávok 
a  hľadanie pokladu. Posled-
ný deň v detskom tábore deti 
spoznávali nové objekty súvi-
siace s baníctvom v obci Ra-
kovnica. Mali tu možnosť vi-
dieť Dom baníckych tradícií 
spojený s  podrobným a  ob-
sažným výkladom. Absolvo-
vali zaujímavú a  jedinečnú 

pešiu túru náučným Baníc-
kym chodníkom Mních nad 
obcou pod Tureckou.

Po vynaloženej námahe 
a  po zdatnom výkone za-
slúženou odmenou pre nich 
bolo občerstvenie, pečivo 
a  chutný kotlíkový rekenský 
guľáš. Bohatý zážitok z  po-
znaného im určite zostane 
natrvalo v  pamäti. Už teraz 
sa naše ratolesti, ako aj my 
tešíme, že sa o  rok znova 
pri dennom detskom tábore 
stretneme.

Mgr. Katarína Kravecová

V centre pozornosti Obce 
Rakovnica, obecného zastu-
piteľstva a  zvlášť starostky 
obce Ing. Radoslavy Uhri-
novej bolo zvolanie verejné-
ho zhromaždenia vlastníkov 
pozemkov pod miestnymi 
komunikáciami dňa 14. júna 
v  Dome kultúry. Zámerom 
obce je vysporiadanie po-
zemkov pod komunikáciami 
za účelom prevodu ich vlast-
níctva na Obec Rakovnica.

Ťažiskom zhromaždenia 
bola videoprezentácia sta-
rostky obce na kino plochu, 
ktorá podrobne, faktografic-
ky, odborne objasnila súčas-
ný stav komunikácií i  racio-
nálnu možnosť ich riešenia. 
Požiadala prítomných, aby 
našli: „ spoločnú cestu, spo-
ločné riešenie k  prevodu 

vlastníctva pozemkov pod 
cestou na obec, veď je to vo 
verejnom záujme nás všet-
kých, aby obec mala možnosť 
získať finančné prostriedky 
na údržbu a  rekonštrukciu 
miestnych komunikácií.“ 
Pripomenula, že: „ Podmien-
kou každej jednej výzvy zo 
strany štátu, či Európskej 
únie je vlastníctvo rekonštru-
ovanej nehnuteľnosti, či iné-
ho majetku. Bohužiaľ obec 
nemá vlastné finančné zdro-
je, ktoré by mohla použiť na 
túto rekonštrukciu.“

Spoločná konštruktívna 
debata týkajúca sa podielov 
pod miestnymi komuniká-
ciami smerovala k spoločné-
mu záveru – darovaní svojho 
podielu obci. Počas diskusie 
niekoľko podstatných roz-

siahlejších vlastníkov verejne 
vyhlásilo, že ochotne darujú 
svoje pozemky pod cestami 
obci. Svedčilo to o tom, že si 
uvedomili životnú dôležitosť 
prispieť spoločne k ďalšiemu 
rozvoju obce a  k  zlepšeniu 
kvality života v nej. Pri osob-
ných postojoch majme na 
pamäti, že len prostredníc-
tvom vlastníctva obce mô-
žeme získať financie od štá-
tu či eurofondy na projekty, 
ktoré s cestami súvisia, napr.: 
rekonštrukcia miestnych 
komunikácií, kanalizácia, 
protipovodňové opatrenia, 
budovanie rigolov a priepus-
tov...

Občania akceptovali fakt, 
že pani starostka obce vyna-
ložila svoje úsilie na to, aby 
skutočný stav vlastníckych 
podielov bol prepočítaný aj 
na metre štvorcové tak, aby 
každý vlastník pozemkov 
pod miestnymi komuniká-
ciami vedel, koľko metrov 
by obci daroval, akou mierou 
prispel k  rozvoju infraštruk-
túry v našej obci. Je optimist-
ka a  myslí si, „že každému 

občanovi záleží na tom v akej 
obci žije, ako môže pomôcť, 
čo môže urobiť, aby sa naša 
obec rozvíjala a  ostávali tu 
mladí ľudia.“ Urobila maxi-
mum čo mohla, nakoľko sa 
podrobnej analýze venovala 
niekoľko mesiacov na úkor 
svojho voľného času, čím obci 
ušetrila nemalé množstvo fi-
nančných prostriedkov, ktoré 
sa použili na realizáciu iných 
projektov. Za obetavosť jej 
patrí naše poďakovanie.

Verejné zhromaždenie spl-
nilo svoje poslanie. Účastníci 
ocenili spoločné stretnutie 
i  množstvo poskytnutých 
informácií ako aj spôsoby 
realizácie a dospelí k spoloč-
nému záveru. Vysporiadanie 
pozemkov pod komuniká-
ciami je reálne. Veríme, že 
správnym pochopením, po-
rozumením si uvedomujeme 
nutnosť cesty vysporiadať 
tak, aby sa ich vlastníkom 
stala obec. Len tak dôjdeme 
k pokroku v obci a vytúženej 
rekonštrukcií, oprave i vybu-
dovaní všetkých ciest, čo po-
trebujeme ako soľ.    Dr. Sabo

V  dňoch 08.07-12.07.2024 organizoval 103. Prá-
por radiačnej, chemickej a  biologickej ochrany (RCHBO) 
v Rožňave už druhýkrát denný detský tábor pre deti pro-
fesionálnych vojakov a zamestnancov práporu pod názvom 
„Výletný letný čas“. Koordinátorka detského tábora npor. 
Katarína Kravecová a kolegovia pripravili pre 32 detí bo-
hatý program plný dobrodružstva a spoznávania.

Vážnym problémom našej obce je roztrúsenosť majiteľov 
pozemkov, nevysporiadané pozemky, veľký počet spolu-
vlastníkov napr.: na 1 m² atď. Obec, majitelia pozemkov 
v  minulosti už mali ponuku, možnosť vyriešiť všetky ne-
zrovnalosti na úkor štátu. Všetko by sa dalo vyriešiť jedno-
duchšie. Nestalo sa to. Aj dôsledkom toho je, že teraz vyriešiť 
akýkoľvek prevod pozemku je veľmi náročné časovo i  fi-
nančne.

Výletný letný čas

O previerkach DHZO v tomto čísle už píšeme. Bolo to na 
špičkovej úrovni. Dúfame, že čitatelia sa chcú dozvedieť ako 
to bolo zorganizované. Čo všetko sa muselo urobiť aby akcia 
bola perfektná, a preto sme oslovili veliteľa DHZO v Ra-
kovnici pána Petra Bradáča.

Zaslúžia si poďakovanie, úctu

Vysporiadanie pozemkov
pod komunikáciami je reálne
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A o čom je vlastne Medzi-
národný deň detí? Myšlienka 
pre ktorú tento sviatok vzni-
kol má jasný cieľ. Pripome-
núť a šíriť bratstvo a porozu-
menie medzi deťmi a myslieť 
na ich dobro. A  to sa v Ra-
kovnici naozaj podarilo.

Detský smiech, radosť, 
úsmev na tvárach všetkých 
zúčastnených a veselá hudba. 
Tak vyzerala sobota 1. jún 
2024 v obecnom parku v na-
šej dedine. Počasie vyšlo na 
jednotku, slniečko svietilo 
a  tak si detičky užívali per-
fektný program.

Stanovištia boli naozaj za-
ujímavé, každý si prišiel na 
svoje. Pre deti, ktoré majú 
radi aktívny pohyb a  adre-
nalín, bol pripravený skáka-
cí hrad, ktorý je už tradične 
veľmi obľúbenou atrakciou. 
Súťaže a  hry ako skákanie 
vo vreci, ping-pong, loptové 
hry, hod do šaša či skoky na 
odrážadlách preukázali rých-
losť, vytrvalosť a  šikovnosť 

malých aj veľkých.
V  radoch sa čakalo na 

maľovanie na tvár a  šikovné 
dievčatá premenili detičky 
na motýlikov, víly, jednorož-
cov, ale aj Spidermanov či 
Batmanov. Hasiči so svojou 
hasičskou technikou zasa 
umožnili detičkám vyskú-
šať si, aké to je uhasiť oheň 
hasičskou hadicou keď tria-
fali terčíky prúdom vody zo 
striekačky.

Jazda na poníkoch bol 
úžasný zážitok a  to vďaka 
pani Andrejke a  jej Mini-
farme Wattani Rudná, kto-
rá priniesla poníkov Lunu 
a  Sunny a  spestrili program 
v tento výnimočný deň. Cuk-
rová vata, sladká maškrta pri 
každom stanovišti a  balíček 
venovaný každému dieťaťu 
bola ďalšou odmenou, kto-
rá znásobila radosť v očkách 
detí.

Deň detí však nebol len 
o  darčekoch. Veľakrát prá-
ve takéto jedinečné zážitky, 

dobrá nálada, milí a  usmiati 
ľudia zanechali v  srdciach 
detí tie najkrajšie spomien-

ky. A na tento deň určite tak 
skoro nezabudnú.

Mamička Zuzka Grujó

Aj keď pre rodičov sa všetky dni točia okolo detí, jeden 
deň v roku je skutočne len o nich a to 1.jún, kedy oslavujeme 
Deň detí. Práve v  tento deň obec Rakovnica a  jej šikovní 
pracovníci, poslanci, členovia DHZ ale aj dobrovoľníci opäť 
vymysleli program pri ktorom mohla tráviť čas spoločne celá 
rodina aby bol tento deň pre tých najmenších skutočne neza-
budnuteľný.

Na tento deň nezabudnú
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